

ហេតុអ្វីមានមនុស្សជាតិ

ដំបូងក្នុងឱកាសពេលចូលឆ្នាំថ្មីប្រទេសចិនជូនពរអ្នករាល់គ្នា!

ឆ្នាំថ្មីដើមឡើយគួរតែនិយាយពាក្យសួស្តីឆ្នាំថ្មីប៉ុន្មានប្រយោគដែលអ្នករាល់គ្នាចូលចិត្តស្តាប់, ប៉ុន្តែខ្ញុំមើលឃើញគ្រោះថ្នាក់មួយដ៏ហានៗកំពុងកៀកជិតមនុស្សជាតិ។ ហេតុនោះអាទិទេព, ព្រះពុទ្ធស្មីខ្ញុំនិយាយប៉ុន្មានប្រយោគដែលអាទិទេពចង់និយាយ, ប្រយោគណាក៏ជាអាថ៌កំបាំងធម្មជាតិ, គឺដើម្បីទុកឲ្យមនុស្សដឹងអំពីសេចក្តីពិត, ម្តងទៀតផ្តល់ឱកាសបានសង្គ្រោះឲ្យមនុស្ស។

ហេតុអ្វីមានមនុស្សជាតិ, ចក្រវាលតាំងពីបង្កើតចេញរហូតដល់ចុងក្រោយត្រូវឆ្លងកាត់ដំណើរការបួនដំណាក់កាលបង្ក, នឹងថេរ, អន្តរាយ, ពន្លត់យឺតនិងយូរ។ ចក្រវាលកាលណាដល់ចុងក្រោយនៃដំណើរការបំផ្លាញចុងក្រោយ, ទាំងអស់ក្នុងរាងកាយលោកធាតុ, រួមបញ្ចូលទាំងចក្រវាលដែលពួកយើងរស់រានគឺនឹងរុះរើគ្នានៅក្នុងមួយសន្ទុះ! ជីវិតទាំងអស់(សុទ្ធតែ)បំផ្លាញរលីង។

មនុស្សស្លាប់(គឺ)គ្រាន់តែជាវាងកាយលើផ្ទៃពុករលួយចាស់ទៅ, ហើយវិញ្ញាណដើមរបស់មនុស្ស(ខ្លួនឯងពិតប្រាកដគ្មានស្លាប់បាត់)នឹងចាប់កំណើតឡើងវិញនៅក្នុងជាតិក្រោយ។ ចក្រវាលមានបង្ក, នឹងថេរ, អន្តរាយ, ពន្លត់, មនុស្សមានកើត, ចាស់, ឈឺ, ស្លាប់, នេះគឺច្បាប់របស់ចក្រវាល, អាទិទេពក៏មានដំណើរការនេះ, គ្រាន់តែយឺតនិងយូរ, អាទិ

ទេពកាន់តែធំនឹងកាន់តែយឺតនិងយូរ។ កើតស្លាប់របស់គាត់មិនមានទុក្ខ
ឈឺចាប់, ថែមទៀតដំណើរការសុទ្ធតែដឹងច្បាស់, គឺដូចជាផ្លាស់អាវក្រៅ។
ក៏មានន័យថាជីវិតក្រោមកាលៈទេសៈធម្មតានឹងមិនស្លាប់បាត់។
ប្រសិនជាចក្រវាល, រាងកាយលោកធាតុនៅដំណាក់កាលចុងក្រោយនៃ
បង្ក, នឹងថេរ, អន្តរាយ, ពន្លត់រុះរើអស់, ជីវិតក៏មិនស្ថិតនៅចាប់កំណើត
ឡើងវិញ, ជីវិតនិងវត្ថុទាំងអស់គ្មាននៅទៀត, ប្រែទៅជាផែនះ, ទាំងអស់
វិលមកជាទទេ។ បច្ចុប្បន្នលោកីយ៍មនុស្សត្រង់ចំពេលកំពុងឆ្លងដំណើរ
ការចុងក្រោយនៃពន្លត់ក្នុងបង្ក, នឹងថេរ, អន្តរាយ, ពន្លត់។ ទាំងអស់របស់
ចុងក្រោយសុទ្ធតែនឹងប្រែទៅជាមិនល្អ, ដូច្នោះទើបពន្លត់, ហេតុនេះ
សង្គមបច្ចុប្បន្នទើបនឹងចលាចលយ៉ាងនេះ។ មនុស្សគ្មានគំនិតករុណា,
ចិត្តច្របូកច្របល់, ចិត្តសាស្ត្របែកប្លែក, របស់ពុលគ្រប់ទីកន្លែង, មិនជឿ
អាទិទេព។ល។ បាតុភូតរបៀបរឿងកើតឡើងគ្រប់ទីកន្លែង, នេះជារឿង
ចៀសមិនរួចរបស់រាងកាយលោកធាតុចុងក្រោយ, ជាក់ស្តែងគឺដល់ពេល
វេលានេះរួចហើយ។

ម្ចាស់បង្កើតលោកឲ្យតម្លៃក្រៃលែងជីវិតរបស់អាទិទេពជាមួយនឹងជីវិត
សប្បុរសស្អាតល្អដ៏ច្រើននិងធម្មជាតិស្អាតល្អទាំងនោះក្នុងចក្រវាល,
ហេតុនេះនៅសម័យដើមនៃអន្តរាយ, បាននាំតាមអាទិទេពមួយចំនួនមក
ដល់ជាន់ក្រៅបំផុតរបស់រាងកាយលោកធាតុ(ហៅរួមថាក្រៅភពធម៌)
កន្លែងដែលគ្មានអាទិទេព, បង្កចេញផែនដី។ ផែនដីមិនអាចស្ថិតនៅឯក
រាជ្យ, ចាំបាច់មានប្រព័ន្ធដំណើររុះរើនៃជីវិតនិងវត្ថុមួយស៊ីគ្នានឹងរចនាបថ
រាងកាយលោកធាតុបង្កើតទើបអាចស្ថិតនៅបាន។ ហេតុនេះ, ម្ចាស់
បង្កើតលោកបានបង្កវិសាលភាពធំមួយនៅក្រៅផែនដី, បណ្តាអាទិទេព

ហៅថាត្រៃភព។ មិនទាន់ដល់វេលាសង្គ្រោះប្រោសចុងក្រោយ, មិនថា អាទិទេពខ្ពស់ដល់ណា, គ្មានការយល់ព្រមរបស់ម្ចាស់បង្កើតលោក, មិន បានតាមអំពើចិត្តចេញចូលត្រៃភព។ ក្នុងវិសាលភាពត្រៃភពមាន៣ភព ធំ, សត្វលោកលើដីរួមបញ្ចូលមនុស្សជាតិជាន់នេះហៅថាភពតណ្ហា; នៅ លើភពតណ្ហាជាកពទី២គឺភពសម្រស់; ឡើងមួយជាន់ទៀតជាជាន់ទី៣ គឺភពគ្មានសម្រស់។ ភពខ្ពស់ជាងគឺស្មាតជាង, សុទ្ធតែមិនអាចប្រៀប ធៀបជាមួយនឹងបណ្តាឋានសួគ៌នៅភពធម៌និងខាងលើភពធម៌។ មេឃ ដែលមនុស្សជាតិធម្មតានិយាយ, ភាពពិតជាមេឃនៃភពសម្រស់និងភព គ្មានសម្រស់ខាងក្នុងត្រៃភព។ ហេតុអ្វីភពនីមួយៗសុទ្ធតែមានមេឃ១០ ជាន់, ខាងក្នុងត្រៃភពសរុបមាន៣៣ជាន់មេឃដោយថែមចូលត្រៃភព ខ្លួនវា។ មនុស្សនៅភពតណ្ហា, នេះគឺជាន់ទាបបំផុត, បរិយាកាសក៏ កំណាចអាក្រក់បំផុត។ ជីវិតមនុស្សទុក្ខនិងខ្លី, គួរឲ្យខ្លាចបំផុតគឺមនុស្ស លោកីយ៍គ្មានគោលសីលធម៌សុចរិត, នៅក្នុងចក្រវាលគោលសីលធម៌នៃ មនុស្សគឺបញ្ញាស(លើកលែងគោលសីលធម៌ដែលអាទិទេពសម្តែង ឲ្យមនុស្ស)។ ដូច្នេះ អ្នកឈ្នះធ្វើស្តេច, ច្បាំងសង្គ្រាមលើលោក, អ្នកខ្លាំង ជាអ្នកក្លាហាន។ល។ នៅក្នុងភ្នែកអាទិទេពសុទ្ធតែមិនមែនគោលសីល ធម៌សុចរិត, សុទ្ធតែជាប្លន់សម្លាប់ហើយបាន។ ចក្រវាលនិងអាទិទេពនឹង មិនបែបនេះ, ប៉ុន្តែនៅទីមនុស្សនេះផ្ទុយមកវិញគឺចាំបាច់, គឺអាចធ្វើ, នេះ ជាគោលសីលធម៌នៃភពមនុស្ស, ជាគោលសីលធម៌បញ្ញាសផ្ទុយគ្នា ជាមួយនឹងគោលសីលធម៌នៃចក្រវាល, ដូច្នេះចង់ត្រឡប់ទៅមេឃគឺត្រូវ តែបួសតាមគោលសីលធម៌សុចរិតទើបបាន។ មនុស្សខ្លះរស់បានល្អជាង អ្នកដទៃបន្តិច, គឺមានអារម្មណ៍ដ៏ល្អ, នេះគឺគេប្រៀបធៀបមនុស្សនិង

មនុស្សក្នុងភពនេះ, ភាពពិតសុទ្ធតែកំពុងរស់នៅក្នុងគំនរសំរាមរបស់
ចក្រវាលប៉ុណ្ណោះ។ ត្រែភព[បាន]បង្កើតនៅជាន់ក្រៅបំផុតនៃរាងកាយ
លោកធាតុចក្រវាល, ទីនេះគឺដោយបានភាគល្អិតម៉ូលេគុល, អាតូម។
ល។ ទាបបំផុត, ត្រើមបំផុត, ប្រឡាក់បំផុតផ្សំឡើង។ នៅក្នុងភ្នែកអាទិ
ទេព, នេះជាកំស្តែងជាកន្លែងចោលសំរាមរបស់ចក្រវាល។ ហេតុនេះអាទិ
ទេពហៅជាន់ភាគល្អិតម៉ូលេគុលនេះថាជាកក់, ជាកន្លែងនៃជាន់ទាប
បំផុត, នេះក៏ជាអត្ថន័យដើមនៃប្រការធ្លាប់និយាយក្នុងសាសនាថាព្រះជា
ម្ចាស់ប្រើកក់បង្កជាមនុស្ស, ភាពពិតគឺប្រើសារធាតុនៃជាន់ម៉ូលេគុលផ្សំ
ឡើងបង្កជាមនុស្ស។

បណ្តាអាទិទេពបង្កមនុស្សគឺជាចាត់តាំងរបស់ម្ចាស់បង្កើតលោក, ហៅ
អាទិទេពខុសគ្នាយោងតាមរូបរាងខ្លួនឯងបង្កមនុស្ស[មាន]រូបសម្បុរខុស
គ្នា, ដូច្នោះមានប្រភេទមនុស្សស្បែកស, ប្រភេទមនុស្សស្បែកលឿង,
ប្រភេទមនុស្សស្បែកខ្មៅនិងប្រភេទជាតិសាសន៍ដទៃទៀត, នេះគ្រាន់តែ
ជារូបខាងក្រៅខុសគ្នា, ជីវិតខាងក្នុងគឺជាម្ចាស់បង្កើតលោកផ្តល់ឲ្យ,
ដូច្នោះសុទ្ធតែមានគុណតម្លៃរួមដូចគ្នា។ គោលបំណងដែលម្ចាស់បង្កើត
លោកហៅអាទិទេពបង្កមនុស្សគឺដើម្បីប្រើពេលចុងក្រោយសង្គ្រោះ
ប្រោសសត្វលោករាងកាយលោកធាតុរួមបញ្ចូលទាំងបណ្តាអាទិទេព។

ដូច្នោះហេតុអ្វីម្ចាស់បង្កើតលោកត្រូវការហៅបណ្តាអាទិទេពបង្កមនុស្ស
ជាតិនៅបរិយាកាសទាបអាក្រក់យ៉ាងនេះ? ដោយសារទីនេះគឺជាន់ទាប
បំផុតរបស់ចក្រវាល, ជាកន្លែងទុក្ខបំផុត, ទុក្ខទើបអាចបួសហាត់, ទុក្ខ
ទើបអាចរំលាយទោសកម្ម។ នៅក្នុងទុក្ខមនុស្សនៅតែអាចរក្សាសប្បុរស
ស្មត, នៅតែចេះដឹងគុណ, ធ្វើមនុស្សល្អម្នាក់, នេះជាកំ

ស្តែងគឺកំពុងលើកកម្ពស់ខ្លួនឯង។ ថែមទៀតសង្គ្រោះប្រោសជាដំណើរការពីក្រោមឡើងលើ, ចាំបាច់ចាប់ផ្តើមពីកន្លែងទាបបំផុត។ ជីវិតនៅទីនេះរស់ទុក្ខ, រវាងមនុស្សនិងមនុស្សនឹងមានជម្លោះផលប្រយោជន៍, បរិយាកាសធម្មជាតិកំណាចអាក្រក់, ដើម្បីរស់រានមនុស្សនឹងត្រូវហាត់ចិត្តហាត់កម្លាំង។ល។ សុទ្ធតែផ្គត់ផ្គង់ឲ្យជីវិតឱកាសដើម្បីលើកកម្ពស់, រំលាយកម្ម។ ទុក្ខអាចរំលាយទោសកម្មគឺជាជាក់លាក់, ក្នុងទុក្ខឈឺចាប់និងទំនាស់, មនុស្សនៅតែរក្សាសប្បុរសស្នូតគឺនឹងសន្សំបានកុសលគុណធម៌, ដោយហេតុនេះជីវិតសម្រេចបានប្តឹងឡើង។

ដល់សម័យទំនើបពេលម្ចាស់បង្កើតលោកត្រូវការប្រើរាងកាយមនុស្សដើម្បីសង្គ្រោះប្រោសសត្វលោកចក្រវាល, ភាគច្រើនជីវិតដើមមកដែលមាននៅក្នុងរាងកាយមនុស្សត្រូវបានអាទិទេពចាប់កំណើតឡើងវិញធ្វើជាមនុស្សជំនួស។ ដោយសាររាងកាយមនុស្សអាចនៅក្នុងទុក្ខដើម្បីរំលាយទោសកម្ម, ក្នុងពេលដំណាលគ្នាក្នុងបរិយាកាសគ្មានគោលសីលធម៌សុចរិត, អាចរក្សារឹងមាំគោលសីលធម៌សុចរិតដែលអាទិទេពប្រាប់, ក៏អាចរក្សាសប្បុរសស្នូតគឺនឹងសម្រេចបានលើកកម្ពស់របស់ជីវិត។ ចុងក្រោយដល់រួចហើយ, ទ្វារមេឃនៅត្រែភពបានបើករួចហើយ, ម្ចាស់បង្កើតលោកកំពុងជ្រើសរើសមនុស្សប្រភេទនេះដើម្បីសង្គ្រោះប្រោស។

រាងកាយលោកធាតុចក្រវាលនៅក្នុងដំណើរការបង្ក-និងថែរ-អន្តរាយទាំងអស់សុទ្ធតែមិនបរិសុទ្ធឡើត, សុទ្ធតែមិនល្អដូចសម័យកាលបង្កទៀត, ទើបនឹងដើរដល់ពន្លត់។ ក៏មានន័យថាទាំងអស់នៅក្នុងរាងកាយលោកធាតុសុទ្ធតែអន្តរាយរួចហើយ, សត្វលោកសុទ្ធតែមិនល្អដូចសម័យ

កាលទើបចាប់ផ្ដើមយ៉ាងនោះទៀត, ជីវិតក៏សុទ្ធតែមិនបរិសុទ្ធទៀត, សុទ្ធតែមានទោសកម្ម, ដូច្នោះទើបនឹងពន្លត់។ ក្នុងសាសនាហៅប្រភេទទោសនេះថាអំពើបាបដំបូង។ ដើម្បីសង្គ្រោះទុករាងកាយលោកធាតុ, ម្ចាស់បង្កើតលោកហៅបណ្ដាអាទិទេព, បណ្ដាម្ចាស់ចុះលោកីយ៍នៅក្នុងបរិយាកាសនេះធ្វើមនុស្ស, រងទុក្ខ, លើកកម្ពស់, រំលាយទោស, ចម្រើនសារជាថ្មីខ្លួនឯង, ដោយហេតុនេះវិលត្រឡប់មកឋានសួគ៌។ (ដោយសារម្ចាស់បង្កើតលោកសង្គ្រោះមនុស្សក្នុងពេលដំណាលគ្នាក៏កំពុងបង្កចក្រវាលសារជាថ្មី) រាងកាយលោកធាតុថ្មីគឺបរិសុទ្ធនិងល្អស្អាតដាច់ខាត, នៅក្នុងបរិយាកាសពិបាកមនុស្សអាចរក្សាគំនិតករុណា, ប្រឈមនឹងផលប៉ះពាល់នៃគោលគំនិតទំនើប, មនុស្សអាចរក្សាវិធីមាំគោលគំនិតប្រពៃណី, នៅក្នុងផលប៉ះពាល់នៃទ្រឹស្ដីមិនជឿព្រះ, ទ្រឹស្ដីនៃការវិត្តន៍, នៅតែអាចជំនឿអាទិទេព, មនុស្សបែបនេះជាក់ស្ដែងគឺសម្រេចបានគោលបំណងបានសង្គ្រោះត្រឡប់ទៅឋានសួគ៌។ ភាពរីករទាំងអស់សុទ្ធតែជាអាទិទេពរៀបចំនៅចុងក្រោយ, គោលបំណងគឺដើម្បីសាកល្បងសត្វលោកអាចបានសង្គ្រោះប្រោសឬអត់, ក្នុងពេលដំណាលគ្នាទុក្ខក៏អាចរំលាយទោសកម្មនៅក្នុងដំណើរការនេះ, ទាំងអស់ដើម្បីប្រោសមនុស្សត្រឡប់ទៅពិភពឋានសួគ៌។

ដូច្នោះក៏មានន័យថា, ជីវិតមនុស្សនៅលោកីយ៍មិនមែនជាដើម្បីសមិទ្ធិផលអ្វីនៅសង្គម, ជីវិតមនុស្សតស៊ូ, ប្រយុទ្ធ, ដណ្ដើមមិនរើសអើងកលឧបាយ, នេះគ្រាន់តែអាចធ្វើឲ្យមនុស្សប្រែជាអាក្រក់ប៉ុណ្ណោះ។ ចុះលោកីយ៍ធ្វើមនុស្សគឺដើម្បីរំលាយទោសកម្ម, យកបួសល្អខ្លួនឯងធ្វើជាគោលបំណង។ មនុស្សមកលោកីយ៍គឺដើម្បីបានប្រោស, គឺដើម្បីរង់ចាំ

ម្ចាស់បង្កើតលោកប្រោសត្រឡប់ទៅពិភពឋានសួគ៌ទើបមកធ្វើមនុស្ស,
ក្នុងរង់ចាំជាតិនេះជាតិផ្សេងសុទ្ធតែកំពុងសន្សំកុសលគុណធម៌, នេះក៏ជា
គោលបំណងនៃការវិលកើតវិលស្លាប់ចាប់កំណើតឡើងវិញ, លោកីយ៍
វិករវគីដើម្បីសមិទ្ធិផលសត្វលោក។ ប៉ុន្តែក៏មានមនុស្សមួយចំនួនពេល
ប្រឈមនឹងការលំបាកចំណង់អាទិទេពជួយ, គ្មានសម្រេចបានពេញចិត្ត
ហើយចាប់ផ្តើមកំហឹងអាទិទេព, ដោយហេតុនេះបោះជំហានឆ្លងកន្លែង
ប្រឆាំងអាទិទេព, សូម្បីតែចូលក្នុងផ្លូវរបស់ខ្មោចបង្កជាទោសកម្មថ្មី។
មនុស្សដូចនោះឆាប់រហ័សវិលត្រឡប់មកវិញ, សូមអាទិទេពអភ័យ
ទោស, ត្រឡប់ក្បាលជាច្រាំង។ ភាពពិតទាំងអស់នៃជីវិតមនុស្ស, គួរបាន
ឬក៏មិនគួរបាន, សុទ្ធតែជាមួយជីវិតមុន, មួយជាតិមុនធ្វើល្អឬក៏ធ្វើមិនល្អ
បង្កជាហេតុផលនៃមួយជីវិតក្រោយ, មួយជាតិក្រោយ, មួយជាតិមុន
សន្សំបានលាភគុណធម៌ច្រើនប៉ុណ្ណាហើយកំណត់ជាតិនេះឬក៏ជាតិ
ក្រោយចំណែកលាភបានប៉ុណ្ណោះ។ លាភគុណធម៌ច្រើន, ជាតិក្រោយគឺ
អាចប្រើលាភគុណធម៌ប្តូរទៅជាមន្ត្រីខ្ពស់ប្រាក់ខែក្រាស់, ក៏អាចប្តូរទៅជា
លុយទ្រព្យចំណែកលាភគ្រប់ប្រភេទ។ល។ រួមបញ្ចូលគ្រួសារសុភមង្គល
ឬអត់, កូនចៅយ៉ាងណា។ នេះជាក់ស្តែងជាមូលហេតុគ្រឹះមានអ្នកមាន,
មានអ្នកក្រ, មានមនុស្សធ្វើមន្ត្រីធំ, មានមនុស្សគ្មានផ្ទះដើម្បីមក, មិន
មែនជាមួយសំណុំពាក្យសម្តីខ្មោចព្រាយតុល្យភាពអ្នកមាននិងអ្នកក្រដូច
បក្សគម្ភុយនិស្តទុច្ចរិតនោះយោសនា។ ចក្រវាលគឺស្មើភាព, ជីវិតធ្វើបាន
ល្អនឹងមានលាភរង្វាន់, ធ្វើរឿងអាក្រក់នឹងត្រូវការសំណង, ជាតិនេះមិន
សងជាតិក្រោយសង, នេះជាច្បាប់ធម៌ដាច់ខាតរបស់ចក្រវាល! មេយ,
ដី, អាទិទេពគឺជាមេត្តាចំពោះសត្វលោក, មេយ, ដី, មនុស្ស, អាទិទេព

សុទ្ធតែជាដោយសារម្ចាស់បង្កើតលោកបង្ក, ដាច់ខាតមិនប្រព្រឹត្តល្អ
ចំពោះមួយចំនួនជីវិតណា, ប្រព្រឹត្តមិនល្អចំពោះមួយចំនួនជីវិតណា។
ហេតុផលសងកម្ម, នេះជាមូលហេតុគ្រឹះនៃជីវិតមនុស្សមានលាក់ក្រក់អត់
មានលាក់។

ការបង្ហាញនៃបាននិងបាត់, នៅក្នុងតថវិទ្យាមើលទៅគឺដូចជាការបង្ហាញ
ធម្មតារបស់សង្គម, ធម្មតាគឺជីវិតខ្លួនឯងបង្កជាហេតុមុនផលក្រោយ។
ប៉ុន្តែមានឫក៏គ្មាន, បានឫក៏បាត់, នៅលើបង្ហាញនៃសង្គមមនុស្សជាតិគឺ
សមស្របនឹងស្ថានភាពរបស់សង្គមមនុស្សជាតិ, ដូច្នោះជីវិតមនុស្សនៅ
លោកីយ៍មិនថាលោកអ្នករស់មានឫក៏ក្រ, ជាក់លាក់ត្រូវការធ្វើរឿងល្អ,
មិនធ្វើរឿងអាក្រក់, រក្សាសប្បុរសស្មោះ, គោរពមេឃគោរពអាទិទេព,
រីករាយជួយមនុស្ស។ បែបនេះគឺនឹងសន្សំបានលាភគុណធម៌។ អតីត
កាលមនុស្សចាស់នៅប្រទេសចិនឧស្សាហ៍សម្តែង៖ ជាតិនេះទុក្ខបន្តិច
មិនបានកំហឹងមេឃកំហឹងដី, ធ្វើរឿងល្អច្រើនប៉ុណ្ណាសន្សំគុណធម៌ច្រើន
ប៉ុណ្ណោះ, ជាតិក្រោយនឹងល្អ, ក៏មានន័យថាមួយឆាកជីវិតមុនមិនធ្វើរឿង
ល្អ, មិនសន្សំលាភគុណធម៌, លោកអ្នកចំណង់អាទិទេពមកជួយក៏គ្មាន
ប្រយោជន៍អ្វី។ ចក្រវាលមានច្បាប់ធម៌របស់ចក្រវាល, អាទិទេពក៏ត្រូវតែ
អនុលោម។ អាទិទេពធ្វើរឿងមិនគួរធ្វើ, អាទិទេពក៏នឹងទទួលរង
ទោស។ មិនសាមញ្ញយ៉ាងនោះដូចមនុស្សគិត, លោកអ្នកចង់បានអ្វីអាទិ
ទេពគឺជួយលោកអ្នកធ្វើបានឬ? លក្ខខណ្ឌគឺលោកអ្នកចាំបាច់មានលាភ
គុណធម៌ដែលសន្សំទុកពីជាតិមុន, ប្រើលាភគុណធម៌ដើម្បីប្តូរយក!
ដោយសារនេះគឺច្បាប់ធម៌នៃចក្រវាលកំណត់។ ប៉ុន្តែលើមូលដ្ឋានដើម្បី
សម្តែង, នេះមិនមែនជាគោលបំណងមូលដ្ឋាននៃសន្សំលាភគុណធម៌។

ជីវិតមនុស្សនៅលោកីយ៍សន្សំលាក់គុណធម៌, ព្រោះដើម្បីត្រួសត្រាយ
ទ្រាប់ផ្លូវឲ្យខ្លួនឯងត្រឡប់ទៅមេឃទើបជាគន្លឹះបំផុត, ហើយមិនមែន
ដើម្បីប្តូរយកសុភមង្គលមួយពេលមួយជាតិរបស់ជីវិតមនុស្ស។

គ្រូ៖ លីហ៊ិងជី

ថ្ងៃ១៤រោចខែមិគសិរាជ្ជាខាលចត្វាស័ក

ថ្ងៃ២០ខែមករាឆ្នាំ២០២៣

ចំណាំ៖ (ចំណាំគឺជារបស់អ្នកបកប្រែចិន-ខ្មែរ, គ្រាន់តែទុកជាឯកសារ
យោង)

បកប្រែពីភាសាចិនដើម៖

<https://www.minghui.org/mh/articles/2023/1/20/455562>.

មានពិគ្រោះការបកប្រែជាភាសាអង់គ្លេស៖

<https://en.minghui.org/html/articles/2023/1/21/206699>.

បកប្រែថ្ងៃ៖ ២៤-១០-២០២៣, កែសម្រួលថ្ងៃ២៦-១០-២០២៣, អត្ថ
បទបកប្រែអាចបានកែសម្រួលក្នុងពេលអនាគតដើម្បីកៀកន័យជាងនឹង
អត្ថបទដើម។

ទោសដើមឬក៏អំពើបាបដំបូង៖ ក្នុងគ្រិស្តសាសនា, “original sin”បាន
បកប្រែថាទោសដើមឬក៏អំពើបាបដំបូង, (ទោសដើមដំបូង)។

ទ្រឹស្តីមិនជឿព្រះ៖ (Atheism) មិនជឿថាមានអាទិទេពព្រះពុទ្ធស្ថិតនៅ។

ទ្រឹស្តីនៃការវិវត្តន៍៖ ទ្រឹស្តីនៃការវិវត្តន៍មិនជឿថាអាទិទេពបានបង្កចេញមនុស្ស។